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Usnesení ze zasedání Zastupitelstva
města Hostivice č. 14 z 11.11.2008

Zastupitelstvo města Hostivice:
- Schvaluje program zasedání zastupitelstva tak, jak byl uveden
na pozvánce.

- Volí paní Zdeňku Vávrovou za skrutátora tohoto zasedání.
- Volí za ověřovatele zápisu z tohoto zasedání paní Jitku Naj-
manovou a Ing. Pavla Kociána.

- Schvaluje rozpočtové provizorium pro rok 2009.
- Schvaluje prodej pozemku parc. č. 173 k.ú. Hostivice za
dohodnutou kupní cenu 53.400 Kč s tím, že nabyvatel uhradí
veškeré náklady s převodem vlastnictví spojené.

- Souhlasí s prodejem části pozemku parc. č. 1167/14 k.ú. Hos-
tivice dle oddělení geom. plánem, za dohodnutou kupní cenu
s tím, že bude splněna podmínka bezúplatného zřízení věc-
ného břemene pro město a nabyvatel uhradí veškeré náklady
spojené s převodem vlastnických práv.

- Schvaluje odkup pozemků od viz * parc. č. 1323/7 v ulici
Sadové a parc. č. 1171/22 v ulici V Podskalí k.ú. Hostivice za
celkovou dohodnutou cenu 11 159 Kč.

- Souhlasí s prodejem pozemku parc. č. 372/59 k.ú. Litovice, za
vzájemně dohodnutou kupní cenu 1200 Kč/m2 s tím, že naby-
vatel uhradí veškeré náklady spojené s převodem vlastnic-
kých práv a bude rozšířena kapacita bydlení a rozsah posky-
tované zdravotní péče po dobu 15 let.

- Schvaluje uzavření kupní smlouvy předložené firmou Central
Group a.s., na převzetí propojovacího chodníčku, který byl
vybudován v rámci akce "Obytný soubor BD U Panské
zahrady". Je umístěn na pozemcích v katastrálním území Lito-
vice, obec Hostivice parc. č. 357/16 a 357/748.

- Neschvaluje převzetí sítí - vodovod, splašková kanalizace,
NN napojení čerpací stanice splaškových vod, dešťová
kanalizace, retenční nádrž, opěrná zeď, pozemků parc.
č. 521/60, 521/69, 521/63, 521/64, 521/77 včetně komuni-
kací, těleso křižovatky na parc. č. 521/64, veřejné osvět-
lení, přilehlé chodníky, chodníky na parc. č. 521/69,
357/16, 463, osvětlení přechodu, a dále pozemky parc.
č. 521/87, 1322, 382/4, 521/49 - biokoridor, to vše v k.ú.
Litovice.

- Schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2008.
- Souhlasí se způsobem úhrady poplatku za likvidaci komunál-
ního odpadu se systémem kontrolních známek pro rok 2009.

- Souhlasí s poskytnutím půjčky z Fondu rozvoje bydlení pí.
viz * ve výši 50 000 Kč na základě předložených dokladů.

- Souhlasí s prodejem hasičského automobilu IFA V 50 L hadi-
cový speciál SPZ PZA 03-42 v ceně 52 900 Kč dle znaleckého

posudku č. 2434/165/06 ze dne 30.5.2006 a dle přílohy ke
znaleckému posudku.

- Schvaluje, aby nebyly další návrhy na změnu územního plánu
města, vzhledem k rozpracovanosti 1. a 2. návrhu změn, pře-
dány ke zpracování návrhu zadání. O dalším postupu bude
rozhodnuto až na základě výsledku postupu rozpracovaných
změn.

- Bere na vědomí materiál "Přehled o placení a vývoji cen
nájmu v nebytových prostorách, nemovitostech, pozemcích
a místech veřejného prostranství města Hostivice na pozem-
cích v k.ú. Hostivice a Litovice".

- Neschvaluje záměr prodeje nemovitostí za navrženou cenu,
a to čp. 454 a pozemků parc. č. 42 a č. 43 k.ú. Hostivice.

- Souhlasí se zařazením finančních nákladů do rozpočtu města
Hostivice pro rok 2009 na zřízení místní dopravní obsluhy
podle předloženého materiálu. Město Hostivice bude jednat
s firmou ROPID o začlenění zastávek Na Pískách, Břve
a Jeneček (Za Mlýnem).

- Schvaluje poskytnutí příspěvku na činnost MC zaHRÁTka ve
výši 10.000 Kč.

- Souhlasí se zařazením finančních nákladů pro zbudování dět-
ského sportoviště v lokalitě U Obory a u ZŠ - U Zámecké zdi
a souhlasí s podáním žádosti o dotaci na tento účel, pokud
bude v některých fondech příslušný program otevřen.

- Souhlasí s doplněním a upřesněním projektu dětského hřiště
U Obory, který musí být v souladu s územním plánem.

- Souhlasí s podáním privatizačního projektu na pozemky parc.
č. 4/3, 4/4, 758 v k.ú. Litovice Ministerstvu financí ČR.

- Bere na vědomí dopis pí. Chalušové a ukládá RM vypsat
výběrové řízení na ředitele Technických služeb Hostivice.

- Souhlasí s navýšením počtu městských strážníků pro rok
2009 na 9.

- Souhlasí s použitím finančních prostředků na výměnu oken
v domě čp. 791 z fondu rozvoje bydlení, který je účelově
vázán na tuto činnost.

* Z důvodu zajištění ochrany osobních údajů podle zákona
č. 101/2000Sb., o ochraně osobních údajů, ve znění pozděj-
ších předpisů, je zveřejňováno upravené znění zápisu ze
zasedání Zastupitelstva města Hostivice s omezeným roz-
sahem zpřístupněných osobních údajů.
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Vážení spoluobčané,

končí rok, který přinášel už v samém začátku obavy. Osmička
v našich dějinách nosívá změny. Rok 2008 změny skutečně při-
nesl, jaké budou, a zda občanům přinesou dobré, ukáže až čas.
V našem městě jsme se věnovali bezpečnosti a dětem. Vyrostlo
nové hřiště v Jenečku, rozšířené jsou i hrací prvky na náměstí,
máme přisvětlené přechody a semafory v ulicích Litovické
a Komenského. Dokončena je kanalizace v ulici Ke Stromečkům
a krytá autobusová zastávka v Nouzově. V letošním roce se
zahajuje výstavba sportoviště u základní školy, kde úzce spolu-
pracujeme s vedením, ředitel školy se této akci věnuje maxi-
málně. Vzhledem k zadluženosti města se snažíme oslovovat
investory a stát. Kanalizace v ulici Ke Stromečkům je placena
z dotace, financování sportoviště u základní školy je přislíbeno
od Letiště Praha. Přisvětlení přechodů a semafory platila spo-
lečnost Segro, stejně jako zaplacení celoročního výtisku Hosti-
vického měsíčníku a placení kulturních akcí v našem městě.
Velkým krokem bylo zřízení Městské policie Hostivice.

V tento moment je v ulicích pět strážníků, k 1.2.2009 jich bude
devět. Auto pro městskou polici bylo uhrazeno z daru.
Příští rok se v našemměstě ponese v duchu úklidu. Bude to velice
těžké, ale pokud si spoluobčané uvědomí, kam který odpad patří,
a podaří se rozmisťovat velkoobjemové kontejnery nejen do dvora
TS, ale i v pravidelných intervalech v několika lokalitách města,
občané si zaplatí nejen popelnice, ale i nádoby na biologický
odpad, usnadníte nám i vedení Technických služeb spoustu sta-
rostí. Jsme na změny připraveni a začínáme je uvádět do života.

Přejeme vám, vážení spoluobčané, klidné svátky, pohodu
v kruhu rodiny. V příštím roce zdraví a úspěchy nejen
v osobním, ale i v pracovním životě.
Věřím, že se v roce 2009 budeme potkávat s úsměvem.

Iva Koptová, starostka
Milena Kratochvílová, místostarostka



Zprávy z radnice
Výběr ze zápisu z jednání rady města č. 19/2008

Investiční akce
■■ RM souhlasí s předloženou projektovou dokumentací

„Kanalizace v ul. Sokolská, Pražská – Nouzov“ a souhlasí
s výstavbou na výše uvedených pozemcích.

■■ RM souhlasí s navrženými změnami projektu č. 1 – 6 dle
předloženého návrhu (Městský park). Tyto změny RM poža-
duje zapracovat do všech stupňů projektové dokumentace.

■■ RM po projednání souhlasí se změnou projektové dokumen-
tace sadových úprav pro „Obytný soubor BD U Panské zahrady
- ul. Toskánská“ k.ú. Litovice dle situace sadových úprav, vypra-
covanou 08/2006 Ing. Šnajdrem, která je odsouhlasena Odbo-
rem životního prostředí Městského úřadu Černošice, za pod-
mínky, že společnost Central Group, a.s., přispěje na údržbu
městské zeleně a na další výsadby částkou 500 000 Kč při pře-
dání předmětné zeleně do majetku Města Hostivice.

Pozemky
■■ RM schvaluje uzavření nájemní smlouvy na pronájem býva-

lého vojenského objektu RTH Červený Újezd – Hájek na
dobu určitou 6 měsíců společnosti B&P spol. s r.o.

■■ RM souhlasí se stavbou rodinného domu podél ul. U Potoka
a K Lukám s podmínkou, že bude dodržen regulativ ÚP
města, a to minimální podíl nezpevněných ploch 60 % a max.
výška zástavby 9 m a bezúplatné uzavření smlouvy o zřízení
věcného břemene na vedení kanalizačního řadu na části
tohoto pozemku.

■■ RM bere na vědomí žádost Plynostavu Pardubice o zařa-
zení do návrhu změny č. 2 ÚP na pozemcích p.č. 152, 153,
154, 156/11 k.ú. Hostivice (podél ul. K Hradišťku). Na
základě rozhodnutí RM-18/2008-6 bude žádost uložena
k dalším došlým požadavkům a vyčká se na rozhodnutí
o dalším návrhu změn ÚP.

■■ RM bere na vědomí materiál „Přehled o placení a vývoji cen
nájmu v nebytových prostorách, nemovitostech, pozemcích
a místech veřejného prostranství města Hostivice na pozem-
cích v k.ú. Hostivice a Litovice“.

■■ RM souhlasí s uzavřením smlouvy o smlouvě budoucí na zří-
zení věcného břemene na pozemku parc. č. 1317 k.ú. Hosti-
vice (ul. Ke Stromečkům) za účelem stavby nové plynovodní
přípojky pro investora stavby Pražská plynárenská Distribuce,
a.s. s tím, že oprávněný uhradí veškeré náklady se zřízením
věcného břemene spojených a za úhradu 500 Kč.

Školství
■■ RM bere na vědomí oznámení ředitelky MŠ Hostivice o uza-

vření MŠ v době vánočních svátků – od 22.12.2008 do
2.1.2009.

■■ RM schvaluje vyřazení majetku MŠ ve výši 188.858,30 Kč
a 292.766,60 Kč – dle předložených protokolů.

Městský úřad a město
■■ RM schvaluje zahájení inventarizace majetku města

k 31.12.2008 v souladu s předloženým harmonogramem.

Ostatní
■■ RM bere na vědomí ústní žádost Ing. arch. Slamjáka o pro-

dloužení nájmu nebytových prostor o 14 dnů a ukládá
tajemníkovi toto smluvně ošetřit.

■■ RM souhlasí s vydáním rozhodnutí o povolení kácení cca
8 ks stromů (třešně) a keřových ploch do cca 40 m2 na
pozemku, který je ve vlastnictví města Hostivice v lokalitě
Třešňovka. Pokácené stromy budou nahrazeny novou
výsadbou stromů.

■■ RM po projednání
a) souhlasí s uzavřením smlouvy o zajištění služeb na pra-
videlný vývoz 52 košů na drobný komunální odpad vč.
likvidace odpadu s Pražskými službami a.s. od 1.1.2009
na dobu neurčitou

b)pověřuje starostku podpisem této smlouvy
c) ukládá TS kontrolu plnění této smlouvy.

■■ RM souhlasí s postavením plotu mezi DPS Hostivice a Pel-
zovou č. 3.

■■ RM souhlasí s posunutím termínu stavebních prací – opravy
střechy č.p. 381 nejpozději do 31.12.2008 a bere na
vědomí, že termín na vybudování ústředního topení bytové
jednotky v č.p. 381 byl splněn.

■■ RM souhlasí s předloženým záměrem výstavby areálu
RENAULT TRUCKS CENTRUM v Hostivici v areálu BH
Reality s podmínkou, že zjišťovací řízení prokáže, že stavba
nemá významný vliv na životní prostředí.Tímto usnesením
RM revokuje své usnesení č. RM-18/2008-10 ze dne
13.10.2008.

■■ RMbere na vědomí nesouhlasné stanovisko PVČOS k návrhu
Sokolské župy Jungmannovy na odprodej nemovitého majetku
ve vlastnictví ČOS v k.ú. Hostivice (Sokolovna) městu Hostivice.

Zastupitelstvo města Hostivice vydává podle ustanovení § 14 odst. 2 zákona č. 545/1990 Sb., o místních poplatcích, ve znění
pozdějších předpisů, a v souladu s ustanoveními § 10, § 35 odst. 3 a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve
znění pozdějších předpisů, a v souladu s článkem 35 obecně závazné vyhlášky města Hostivice č. 3/2004, o místních poplat cích,
v platném znění, tuto obecně závaznou vyhlášku:

Čl. 1 Sazba místního poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování
komunálních odpadů pro rok 2009
Místní poplatek za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů
pro rok 2009 za jednu osobu uvedenou ve článku 32 odstavci 2 obecně závazné vyhlášky města Hostivice č. 3/2004, o míst-
ních poplatcích, v platném znění, činí 500 Kč. Sazba poplatku se skládá ze dvou položek a tvoří ji:
a) částka 250 Kč za osobu a kalendářní rok stanovená podle § 10b odst. 3 písm. a) zákona o místních poplatcích,
b) částka 250 Kč za osobu a kalendářní rok stanovená podle § 10b odst. 3 písm. b) zákona o místních poplatcích na základě

skutečných nákladů města z předchozího roku na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu (zbytkového komunál-
ního odpadu). Částka byla stanovena jako maximální, podíl skutečných celkových nákladů na sběr a svoz netříděného
komunálního odpadu ve výši 1 709 221,03 Kč a počtu poplatníků, kterých je 6203 k 31.12.2007, činí 275,55 Kč.

Čl. 2 Účinnost
Tato vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2009.
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Obecně závazná vyhláška č. 4/2008,
kterou se stanoví sazba místního poplatku za provoz systému shromažďování, sběru,

přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů pro rok 2009
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Svoz popela se nebude provádět dne 1. ledna 2009
z důvodu uzavřené skládky.

Náhradním termínem bude pátek 2. ledna 2009. O vánoč-
ních svátcích bude svoz popela probíhat normálně.

Otevření rychlostní komunikace R6

Dlouho očekávaná událost - otevření rychlostní komunikace
R6 v úseku Praha-Pavlov - se stane skutečností 19. prosince
2008. Bude zde zahájen provoz v obou směrech, celkem ve
4 pruzích. Ředitelství silnic a dálnic bude za provozu ještě
vykonávat různé práce, které by neměly omezit provoz.
V prosinci nebude bohužel otevřen sjezd pro Hostivici. Měl by
být otevřen zhruba v polovině příštího roku.

- red -

Poplatek za likvidaci odpadů pro rok
2009 je stanoven ve výši 500 Kč na
osobu.
Dle vyhlášky města se platí za každou
trvale přihlášenou osobu. Pokud slouží
nemovitost k rekreaci, platí se za 1
osobu na celý rok.

Poplatek se platí jednorázově a je
splatný do 31.3.2009.

Poplatek možno platit v hotovosti
v účtárně městského úřadu, složenkou
nebo bezhotovostním převodem.

Číslo účtu pro platbu bezhotovostně:
19-0388030379/0800
Variabilní symbol: číslo popisné +3722
Konstantní symbol: 0308

Složenky je možné vyzvednout v účtárně
nebo v podatelně v přízemí budovy.
Variabilní symbol je stejný.

Po zaplacení poplatku obdrží poplatník
známku na popelnici. Při placení převo-
dem nebo složenkou obdrží známku
v účtárně při předložení dokladu o zapla-
cení.

Způsob úhrady poplatků za psa
Poplatek za psa je splatný do 31.3.2008
v této výši:
1) za 1 psa 300 Kč
2) za každého dalšího psa 400 Kč
3) za 1 psa, jehož majitel je poživatel

jakéhokoliv důchodu, který je jeho
jediným zdrojem příjmu 100 Kč

4) za každého dalšího psa, jehož majitel
je poživatel důchodu 300 Kč

Poplatek je možno platit stejně jako
odpady. Pouze variabilní symbol je jiný:
číslo popisné +1341.

Informace Technických služeb Hostivice, Jiráskova č.100
Velkoobjemový odpad z domácností od fyzických osob v roce 2009
Do kontejnerů nepatří suť, železo, bio odpad, nebezpečné odpady, pneu, lednice (okna pouze bez skel).
Přistavení kontejnerů pro uložení velkoobjemového odpadu: areál Technických služeb, Jiráskova 100

Z ČINNOSTI MĚSTSKÉ POLICIE
➬ Byl zadržen řidič, který poškodil zábradlí na Husově náměstí,
způsobená škoda 30 000 Kč.

➬ Zadržení dvou nezletilých, kteří se vloupali do drážního domu.
Byli předáni rodičům.

➬ Zadržení pachatele trestné činnosti. Hledanou osobu převzala
Policie ČR, kde bylo zahájeno trestní stíhání pro krádeže
a trestný čin řízení motorového vozidla bez řidičského oprávnění.

➬ Zajištěno odcizené vozidlo (ukradeno v Praze 5 dne
24.10.2007)

➬ Strážníci začínají řešit problém autovraků. Již uplatnili dvě
výzvy - majitel vraku je povinen na tuto výzvu vrak odstranit
do dvou měsíců - poté hrozí pokuta až do výše 300 000 Kč.

➬ Strážníci začali upozorňovat občany na dodržování obecně
závazné vyhlášky č. 2/2005 o zajištění veřejného pořádku a udr-
žování čistoty veřejných prostranství při chovu zvířat (majitelé
psů zodpovídají za evidenční známku psů pohybujících se na
veřejném prostranství, odstraňování exkrementů od svého psa,
opatření psa vodítkem a náhubkem na veřejném prostranství).
Za nedodržení vyhlášky lze uložit na místě blokovou pokutu do
výše 1000 Kč, ve správním řízení může pokuta dosáhnout výše
až 30 000 Kč (§ 46 zákona o přestupcích 200/1990 Sb.)

➬ Strážníci umísťují za stěrače nesprávně zaparkovaných
aut tzv. “parkovačky”. Jde především o automobily parku-
jící na chodnících nebo na zeleni. Tyto přestupky se řeší
blokovou pokutou.

-red-

Svoz textilu v roce 2009
Sběr v pytlích nebo ve svazcích je prováděn pojezdem před domy.

leden 19.01.2009 březen 16.03.2009
září 21.09.2009 listopad 23.11.2009

Způsob úhrady poplatku za odpad
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Naleznete v něm nové jízdní řády autobusů a vlaků, spojení na
instituce, otevírací dobymístních obchodů, přehled ordinací lékařů,
prezentaci místních podnikatelů a aktualizovanou mapu Hostivice.

Zakoupit si jej můžete za cenu 30 Kč v Tabáku F+F na Husově
náměstí, dále v prodejnách Litovka, Maja a Bostr, popř.
v redakci Hostivického měsíčníku.

Polemika – názory

Vážení přátelé, spoluobčané - starousedlíci, majitelé rodinných
domů a usedlostí, kteří jste podepsali v jarních měsících 2008 "Petici
ve věci požadavku občanů Hostivice na udělení čestného občanství
MVDr. F. Chalupovi", dovoluji si Vám podat následující informaci:
V jarních a podzimních měsících roku 2007 bylo opakovaně Ing. J.
Košťálem navrženo starostce Hostivice pí. Koptové projednat
v městské radě a městskému zastupitelstvu jmenování p. MVDr. F.
Chalupy, bývalého starosty ve funkčních obdobích 1994-2002 "Čest-
ným občanem města Hostivice", in memoriam, vzhledem k tomu, že
se významně zasloužil o rozvoj města. V době jeho starostování byly
realizovány nejvýznamnější investiční akce. Jedenkrát byla přítomna
i pí. místostarostka Ing. Kratochvílová. Návrh byl odmítnut s tím, že
jeho prosazení by bylo v městské radě problematické.
Proto byl navrhovatelem a dalšími občany Hostivice Jaromírem Kra-
tochvílem a Jaroslavem Kratochvílem v únoru 2008 ustaven petiční
výbor podle zákona 85/1990 Sb. ze dne 27.3.1990 o Právu petič-
ním. Petiční výbor si dal za úkol formou sběru podpisů od občanů -
starousedlíků tento návrh podpořit.

Postup shromažďování podpisů
Se sběrem podpisů od občanů starousedlíků bylo započato v měst-
ských částech Jeneček, Pod Nádražím, Nouzov a Břve. Tyto části
obce investiční akce v době starostování MVDr. Chalupy nejméně
"postihly", bylo zde nejméně uděláno v jejich prospěch. Následně
sběr podpisů pokračoval v místní části Litovice, Nad Stadionem
a v dalších částech Litovic a Hostivice. Sběr podpisů probíhal podle
jednotlivých ulic, rodinných domů a usedlostí pouze u starousedlíků,

občanů Hostivice. Sběr podpisů byl ukončen v květnu 2008, kdy
jsem naplnil mé osobní zadání - sebrat pod petici 500 podpisů.
Odhadem z 600 popisných čísel bylo získáno 509 podpisů pod
petici. Část usedlostí z dříve uvedených byla nedostupná. Počet
sebraných podpisů považuji za velký úspěch, neboť každý jeden
podpis za usedlost lze považovat, až na výjimky, i za souhrnný pod-
pis dospělých obyvatelů usedlosti, tedy ve skutečnosti za mnohem
více. To nakonec potvrzují i jednotlivé - jedinečné podpisy ze 427
usedlostí. V jednom případě manželka - respondentka podepsala,
manžel zásadně nesouhlasil. Cca 15 zástupců starousedlíků vyjád-
řilo nesouhlas s peticí a ji nepodepsalo, cca 12 nevědělo (musí si
rozmyslet), případně sdělilo, že nikdy nic nepodepisují.
Podpisy občanů jsou shromážděny na 22 plných arších a 2 neúpl-
ných arších.

Ostatní
Za poněkud kuriózní považuji odmítnutí podepsat jednoho ze zastu-
pitelů se zdůvodněním - ještě na to nemáme vyhlášku. Za stejně
kuriózní i jednoho živnostníka - musím se na to zeptat paní starostky.
Na základě vyjádření občanů ve formě podpisů jsem petici s pod-
pisy předal dne 11.11.2008 na podatelnu Městského úřadu Hosti-
vice. Petiční výbor navrhuje městské radě a městskému zastupitel-
stvu petici projednat a jmenovat MVDr. F. Chalupu "Čestným
občanem města Hostivice" in memoriam, neboť se výrazně zaslou-
žil o rozvoj města.

Za petiční výbor Ing. J. Košťál

Informace k Petici o jmenování MVDr. F. Chalupy
čestným občanem Hostivice, in memoriam

Naproti hostivickému nádraží se nalézá stará třešňovka, klidné místo,
které si mnozí z nás oblíbili jako cíl krátkých vycházek a klidného
odpočinku. Ne každý ale ví, že se jedná také o místo velmi zajímavé
přírodovědně a tak trochu i svojí historií.
Ovocný sad vznikl na místě bývalých polí před více než 140 lety, je
zobrazen již na mapě III Vojenského mapování z roku 1878
(http://oldmaps.geolab.cz). Ještě o něco starší je zákres třešňovky na
plánku Josef Bertela v publikaci „Poznámky k výletu dne 15. května
1874 do dvorů Hostivice, Litovice a Jeneč...“. Okolí Hostivice bylo pro
ovocnářství zřejmě velice vhodné, neboť ve stejné publikaci se
můžeme dočíst: „...ano i ušlechtilejší stromy ovocné zde valně pro-
spívají.“ Kromě ovoce poskytovala třešňovka také seno a podle
pamětníků se zde také příležitostně pásly ovce. Hospodaření v sadě
ustalo začátkem 90. let, kdy zde rostla již několikátá generace
stromů, a území postupně pustlo. V současné době patří pozemky
městu Hostivice a jsou v územním plánu vedeny jako izolační zeleň.
Velmi nadějným se pro třešňovku ukázal rok 2007, kdy byla část nále-
tových křovin vyřezána a bylo započato se sekáním trávy. Byla rov-
něž rekultivována navážka bioodpadu na jihovýchodním okraji sadu a
zlikvidovány četné černé skládky. Celá akce byla provedena velmi cit-
livě a s respektem k přírodním hodnotám území. Byly zachovány ost-
růvky křovin, které jsou životním prostředím hmyzu, ptáků a drobných
savců, zůstaly staré třešně s dutinami, které poskytují hnízdní mož-
nosti pro ptactvo. Zároveň ale byla zajištěna přístupnost třešňovky.
Nesmírně důležité je, že byla obnovena kontinuita hospodaření v třeš-
ňovce. Půl druhého století se zde vyvíjela velmi pestrá společenstva
organismů, která jsou na hospodaření člověka závislá. Důležitost
tohoto faktu vynikne zejména pokud si uvědomíme, že srovnatelná
místa v okolí Hostivice již v podstatě nenajdeme. Většina podobných
ploch zpustla již nepoměrně dříve, zarostla křovinami, byla zasta-
věna, nebo zavezena skládkami zeminy a stavebního odpadu.

Jižní orientace svahu třeš-
ňovky umožňuje existenci
druhově bohatých trávníků
s účastí relativně vzácných
teplomilných druhů rostlin
jako je např. vičenec lig-
rus a krvavec menší. Na
takové biotopy jsou pak
vázány i mnohé druhy hmyzu a jiných živočichů. Za všechny
uveďme například krásného ohroženého motýla otakárka fenyklo-
vého nebo silně ohroženou ještěrku obecnou. Mozaika trávníků,
křovin a starých ovocných stromů s dutinami přináší vhodné pod-
mínky pro mnohé další druhy, např. pro již velmi vzácného otakárka
ovocného a četné druhy ptáků. Setkat se zde můžeme např. se
silně ohroženými druhy krahujcem obecným, žluvou hajní, kruti-
hlavem obecným, dudkem chocholatým, bělořitem šedým a
kalousem pustovkou. K druhové rozmanitosti ptactva přispívá rov-
něž sousedství polí a zarostlého úhoru s křovinami. Hnízdí zde např.
ohrožená koroptev polní a byl zde také zaznamenán výskyt silně
ohrožené křepelky polní. Výsledkem je tedy opravdu velmi zají-
mavá a pestrá směs druhů, která nemá v okolní krajině obdoby.
Třešňovka tak nenabízí pouze krásné výhledy na Hostivici a kulisu
pro dětské hry, může být také místem aktivního odpočinku při pozo-
rování přírody. Přírody, která v minulosti byla běžnou součástí života
lidí, dnes však ustupuje náhražkám v podobě nadměrně kosených
okrasných trávníků sestavených z několika druhů kulturních trav. V
porovnání s takovým trávníkem je louka, křoviny a ovocné stromy v
třešňovce nesrovnatelně druhově bohatší a cennější. Třešňovku
bychom proto měli chránit a citlivě o ni pečovat.

Mgr. Jaroslav Vojta a RNDr. Jana Vojtová, Ph.D.

Třešňový sad nad hostivickým nádražím

14. prosince 2008 vychází zvláštní vydání Hostivického měsíčníku.
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Mateřská škola

Základní škola

Člověk si řekne "obyčejná váza, sklenička…", ale jaký slo-
žitý proces to je, než dojde do prodejny, měli možnost
poznat předškoláci z naší školky.

Ve středu 12. listopadu jsme jeli do sklárny v Nižboru. Během
cesty si děti poslechly vyprávění o všem, co uvidí a také jaké
jsou tři základní suroviny potřebné k výrobě skla. Dostačujícím
vysvětlením pro děti je, že je to voda, písek a střepy.
První a zároveň nejdelší zastavení bylo u veliké pece.
Horko, žár a hluk děti neodradil a v úžasu pozorovaly

roztavenou hmotu, která se táhne jako med. Něko-
lik dětí si mohlo samo vyzkoušet píšťalou foukat sklo.

Odtud výrobky putovaly do chladící pece. Jako další jsme
nahlédli do haly, kde se odstraňuje přebytečná část výrobku
tzv.čepice. Aby děti viděly, kde dochází k poslední úpravě, pře-
šly do brusírny, kde má každý brusič svůj plánek, jak má hotový
kus vypadat a zbývá už jen vybrousit kytičky, paprsky a jiné
ornamenty. Tím skončila naše prohlídka ve sklárně. Skleněný
slon, kterého děti dostaly jako dárek, jim bude připomínat
nevšední zážitky a poznatky z výletu.
Za kolektiv mateřské školy

Renáta Šimáčková

S nástupem nového školního roku jsme opět vstoupili do
jednání se Společností Merlin a domluvili s nimi další pořad,
tentokrát na téma "Letové ukázky dravců a sov".
Pánové z této společnosti opět nezklamali a ukázali dětem
některé známé dravce, sovy a jejich výjimečné schopnosti.

Z dravců nám byl představen výr velký,
poštolka obecná, káně lesní, jestřáb
lesní, luňák červený, káně Harrisova,
kondor krocanovitý, orel stepní, sup
krahujový, sokol raroh a ze sov puštík
obecný, kalous ušatý, výreček malý
a sýček obecný.
Žáci se dozvěděli hodně zajímavého,
například jak jsou sovy vybaveny pro
noční lov, o jejich zajímavých adapta-
cích a výkonných smyslech. O tom, že

výreček je vzácnou sovou,
která se stává terčem nesmysl-
ného lovu na jihu Evropy,
během migrace do Afriky aj.
Viděli také letové ukázky
dravců, velmi efektivní, neboť
vše se konalo v přírodním pro-
středí na školním hřišti. Zají-
mavé a užitečné informace
jsme využili v hodinách příro-
dopisu a už teď se těšíme na
další výchovný pořad této spo-
lečnosti.

Renata Trhlínová, učitelka
ZŠ Hostivice

Poděkování
Děkujeme Sboru dobrovolných hasičů Hostivice, který věnoval finanční spon-
zorský dar naší škole. Bude využit k dovybavení oddělení školních družin.

Mgr. Josef Mareš, ředitel školy

Malí skláři

Environmentální výchova našich žáků, jinak ekologické vzdělávání dětí
a mládeže - na téma ,,Letové ukázky dravců a sov”
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Základní škola

Pomoc ,,Dětem ulice”
V pátek 7.11.2008 jsme se zúčastnili veřejné sbírky projektu
Šance určené ve prospěch Pracovní dílny pro "Děti ulice".

Když nám naše třídní uči-
telka J. Pecháčková řekla,
že se do této akce zapojí
naše třída 8.A a žáci z 9.B,
přihlásila jsem se se svou
kamarádkou R. Luláko-
vou. Začaly jsme se těšit
a doufat, že budeme mezi
vybranými. Naše očeká-
vání se naplnila. V den D
jsme ve dvojicích vyrazily
na Husovo náměstí a před
Lidl. První půlhodinka při-
nesla zklamání. Pak jsme

se ale osmělily, navá-
zaly kontakt s kolem-
jdoucími a začalo se
nám dařit.
12 žákům naší školy se
podařilo vybrat vysokou
částku - 4 337,50 Kč!
Tímto bych chtěla
poděkovat všem hod-
ným lidem, kteří přispěli
a odnesli si od nás letá-
ček s propisovací tuž-
kou vyrobenou "Dětmi
ulice". Na tento den nezapomenu a doufám, že to nebyla
poslední příležitost, jak jsme mohli pomoci někomu v nouzi.

Veronika Crhánová, 8.A

Byla jedna známka a s dopisem ji poslal Petr do Zürichu Mila-
novi. Známka nejdřív letěla. V letadle se seznámila s jinou
známkou, ale ta letěla do Paříže. Naše známka potom ještě
jela autem a pak skončila v Milanově albu. Jednou jel Milan
s rodiči na dovolenou do Paříže a na zemi našel známku.
Tak si ji dal do alba a to byla ta známčina kamarádka a tak se
opět sešly.

Jan Rykl 4.B

Jednoho dne se Olga vydala do Vysokých Tater a chtěla poslat
svému kamarádovi Mirkovi pohled. Koupila modrou známku
s obrázkem Tater a pohled i poslala. Pohled putoval přes
Ostravu, Zlín až do Boleslavi a až jej Mirek dostal, tak si přidal
známku do svojí sbírky.

Karolína Petřeková 4.B

Míša posílal dva dny po příjezdu do tábora mamince dopis.
Když dopis dorazil na poštu a když tam dopisy třídili, ten dopis
od Míši zapadl za skříň. Po čase, při vánočním úklidu, ten dopis
na poště našli a v pořádku ho doručili mamince, ještě před
Štědrým dnem.

Michal Bílek 4.B

O prázdninách jel Honza na soustředění karate a zapomněl doma
mobil. Slíbil mamince, že až dojede, ozve se, jak se má. Poprosil
svého vedoucího, jestli by byl hodný a koupil na poště dopisní papíry
a známku. Honzík napsal dopis a známku nalepil na pravý horní roh
obálky. Na známce byl první český prezident Tomáš Garrigue
Masaryk. Maminka a tatínek byli rádi, že dostali dopis. Za čtyři dny
přišel Honzíkovi dopis od rodičů a Honzík by hrozně rád. Na obálce
dopisu byla známka s Krtečkem z pohádky.

Jan Cír 4.B

Minipříběhy jedné známky

Na pátky se v naší škole těší všichni, zejména však žáci 2. a 3.
ročníků, kteří se vydávají za poznáváním vodních dobrodružství.
Plavecký kurz probíhá od září do ledna v plavecké škole Medúza
v Kladně v rámci předmětu tělesná výchova. Pod vedením zku-
šených instruktorů se děti učí základům plaveckých stylů, učí se
potápět a skákat do vody. Co je ale asi nejdůležitější - radují se z
pohybu a z překonávání překážek. Kurz je veden formou her a
soutěží, je využíváno mnoho moderních pomůcek a metod.

Oblibu plaveckých pátků dokazuje i to, že v letošním školním roce
na "plavčo" jezdí 64 žáků ze 2. ročníků a 36 žáků ze 3. ročníků.
Přejme jim, ať se jim plavání natolik zalíbí, že se jim v budoucnu
stane zábavou a také relaxací, kterou všichni v dnešním uspě-
chaném světě potřebujeme.

Mgr. Erika Macháčková

Plavecký kurz
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Základní škola

Projektové vyučování v 1. třídě
Pátek 14. listopadu děti z 1.B opravdu
bavil. Probíhal zde projekt s názvem "Kou-
lelo se, koulelo..." a celý den byl trochu
netradiční.
Cílem projektu bylo zopakovat a rozšířit učivo
prvouky i ostatních předmětů 1. ročníku, roz-
víjet u dětí literární a výtvarnou fantazii a tvo-
řivost, smyslové vnímání a schopnost cito-
vých prožitků. Měl za úkol také podpořit
správnou výživu a zdravý životní styl a podílet
se na výchově k ochraně životního prostředí.
Důraz byl kladen na vzájemnou spolupráci,
pomoc a respektování názoru druhého. Jak
už název napovídá, celým dopolednem nás
provázelo téma Ovoce a zelenina. V českém
jazyce jsme si připomněli různá říkadla, bás-
ničky, hádanky a pohádky, které se k tomuto
tématu vztahují. Pomohli jsme jabloňce najít
spadaná jablíčka se slabikami a utvořit z nich
slova. V matematice děti zaujalo jablíčkové
domino a početní hrušeň s příklady. Také nás
napadaly nejrůznější písničky o ovoci a hned
jsme si je zazpívali. Vyrobili jsme plakáty do
výlohy obchodu s ovocem a zeleninou
a vybrané druhy si děti zkusily vymodelovat.
Samozřejmě nesměly chybět hry a soutěže.
Na závěr přišla činnost, na kterou se děti
patrně těšily nejvíce - práce s bramborovými
tiskátky s vyříznutými geometrickými obrazci.
Dopoledne uteklo jako voda a děti odcházely
domů s úsměvem a s novými zážitky.

Mgr. Erika Macháčková

Základní škola Hostivice

PROJEKT RECYKLOHRANÍ

SBĚR POUŽITÝCH BATERIÍ A DROBNÝCH ELEKTROZAŘÍZENÍ
podrobnější informace v obou budovách školy a na stránkách školy www.zs.hostivice.cz

další informace na www.recyklohrani.cz projekt je pořádán pod záštitou MŠMT
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Listopad u skautů
●● Pochod Praha - Karlštejn
V letošním roce se jméno hradu Karlštejna přetřásalo v různých
sdělovacích prostředcích. Letní pochod císaře Karla IV. patřil
k nejčastěji zmiňované události. Stránky HM tuto událost nepři-
pomenuly, neboť směr tohoto putování se Hostivici vyhýbá vel-
kým obloukem. Nebylo tedy o čem psát. Nabízím vám informaci
také o výpravě na tento majestátní hrad, ale v jiném pojetí. Dál-
kový pochod z Prahy do Karlštejna organizujeme v našem
skautském středisku každoročně již od našeho vzniku v roce
1993. Putování má již svá ustálená pravidla a trasa se téměř

nemění. Z Prahy Hlubočep do Karlštejna ujdeme přibližně 35 km
vždy s heslem: "Dokažme si, že to ještě dokážeme". Ohromný
stavební rozvoj v trase pochodu sice mění ráz krajiny, ale zatím
příliš neovlivnil směr a trasu .Tam, kde byla pole, jsou satelitní
města, silniční přivaděče, jen starobylé stezky předků zatím odo-
lávají. Uvidíme, jak dlouho. Letošní vandrovníci se rozdělili na
dvě skupiny. Starší startovali v Praze, mladší ve Vráži
u Berouna. Obě části výpravy měly určený bod setkání v Karl-
štejně u cukrárny. Kdo nedorazí do 16,00, je diskvalifikován od
tradičního cílového dortu. Během pochodu bojujeme s nástra-

hami trasy, nedokonalostmi vybavení, s vlastní pohodlností
a kondicí. Skupina odolných, kteří si to alespoň o sobě myslí,
vyrazila v 8,00 od zastávky tramvaje v Hlubočepích. Sledujme
jejich trasu. Nejprve jsme vystoupali ke kolejím Pražského Sem-
meringu, na Žvahov a u opravny Trabantů jsme spočítali počet
vozů ve dvoře a v okolí. Každý rok odhadujeme, kolik těchto
veteránů spatříme. Prokopské údolí, jezírko, trocha vědomostí
o geologii a již jsou za námi první kilometry. Opatrně překoná-
váme silniční přivaděč k Barrandovu a staveništěm nového
okruhu proklouzává had poutníků k lomům u Slivence. Suť
a kameny z pozůstatku těžby mají svá milion let stará tajemství.
Fragmenty trilobitů si odnášíme na památku. Za usedlostí
Cikánka je pod převisem první delší přestávka a občerstvení.
Musí stačit 15 minut. Do cíle zbývá ještě dost kilometrů. Mlýny

Radotínského potoka opouští had
pochodníků a směřuje k Třebotovu.
Malé, ale milé zdržení při čaji. Naše
dlouholetá příznivkyně Věrka se nám
pochlubila se svým prvorozeným syn-
kem. Vše nej… rodino! Karavana musí
dál. Výprava se doslova prošustila listím
až do Solopisk. Dary podzimu mají zde
výtečné. Každý, kdo ochutnal zdejší
mošt, ví, o čem je řeč. Pan zahrádkář na nás nikdy nezapo-
mene. Vzhůru k Vonoklasům. Jdeme okolo domu, kde si studna
v zahradě zahrála roli v osudech lidí. Starý případ se objevil
i v televizním seriálu. Karlický hrádek slavil letos 650 let. Stačíme
mu poblahopřát a již jsme u kopce, čtenáři prominou, blbce. Pru-
bířský kámen výkonnosti, rána z milosti, nazvěte jak umíte.

Strmý sráz kopíruje snad jen Velkou Kunratickou. Vítězíme!!!
Mořinka, obec s dodnes zachovalým půdorysem navrženým
císařem Karlem, zůstává za námi. Letmý pohled na Brdy a již
vplouvá skupina odolných do lesa pod Haknovcem. Cílová
rovinka a jsme pod hradem. Dort v cukrárně a setkání s ostat-
ními. Skupinové foto. Hurrrá! Blahopřání těm, co šli poprvé.
Jistě, příští rok jdeme znovu, puchýře nepuchýře, únava neú-
nava. S pokřikem se rozcházíme na konci našeho putování. Ať
žije Karlštejn 2009!!!

Šerif

●● I mladší na Karlštejn dojdou
Naše odysea byla naplánována na sobotu 1.11.. Dle pokynů
našeho "vlčáckého" vedoucího, Vaška "Vrtula" Havlíčka, jsme
měli sraz v 9.45 na hostivickém nádraží. Ač bylo sobotní ráno
studené a zamračené, sešli jsme se v celkovém počtu jedenácti
lidí. Krátce po usazení ve vlaku nás Vrtul zahřál svými mnohdy
záludnými otázkami. Tak vypukla velká soutěž o "tlapky", kte-
rými byly podle obtížnosti ohodnoceny správné odpovědi nebo
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splněné úkoly, a cesta do Vráže u Berouna přes Rudnou
u Prahy utekla rychle. Odtud už jsme museli po svých. Asfaltová
cesta mezi šedivými domy byla zanedlouho vystřídána lesní
stezkou. Nacházeli jsme se na území CHKO Českého krasu,
které podzim zbarvil do nejrůznějších odstínů. Místo-
pisné otázky nahradily úkoly z oblasti přírodovědy.
Přestávku na oběd jsme si udělali ve Svatém
Jánu pod Skalou. K naší lítosti byl uzavřen
místní kostel sv. Jana Křtitele. Kostel je
totiž propojen se starým skalním kostelem
- jeskyní sv. Ivana. A v části skalního
kostela je zachována přirozená traver-
tinová jeskyně, zdobená původní
krápníkovou výzdobou. Řádně posí-
leni jsme se vydali opět na cestu.
Naše další kroky vedly kolem
vrcholu kopce Doutnáče. Dále jsme
šli podél téměř vyschlého Bubovic-
kého potoka, který by nám jindy
možná nabídl krásný pohled na
své vodopády. A pak jsme přes
Mokrý vrch došli na Malou Ame-
riku. Pohled na zatopený lom byl
ohromující, a tak jsme se tam na
chvíli zdrželi a udělali si skupinové
foto. Sluníčko začalo slábnout, což
nás donutilo přidat do kroku. Na Karl-
štejn nám už sice zbýval jen kousek
cesty, ale bohužel jsme na hrad dora-
zili, jak se říká, s křížkem po funuse,
protože nám své brány zavřel takřka
před nosem. Hořké zklamání jsme spo-
lečně zahnali porcí dortu v místní cukrárně.
Poté nám už zbývalo jen dojít na nádraží
a nasednout na vlak domů. Na nástupišti jsme
potkali zbytek výletníků z Bílé Podkovy. Následovalo
rozdání posledních "tlapek" po cestě zpět a již za tmy roz-
loučení v Hostivici. Sice jsme se nedostali do hradu, ale to nám
nevadilo. Užili jsme si společně hodně zábavy, navštívili nová
místa a opět se přiučili spoustě věcem.

Gege

●● Dušičková vycházka
2. listopad je pevně zakotven v kalendáři jako Památka zesnu-
lých, nebo-li Dušičky. V tento den projevujeme úctu všem svým
zemřelým a na našem území se tak děje už od dob pohanských.
Tehdy se na hroby kladly kamínky, dnes dáváme kytice a věnce
a rozsvěcujeme svíčky. Hostivičtí skauti a skautky v této době
navštěvují proslulý Vyšehradský hřbitov a jeho duchovní ohnisko
Slavín, kde je pochováno přes šest set význačných osobností
českého národa. Děti rády zapalují svíčky na hrobech takových
velikánů jako jsou B. Němcová, K. Čapek, B. Smetana, J.
Neruda a další osobnosti, o kterých slyšely nebo četly. Neopo-
meneme také zapálit svíčku u hrobů zakladatelů skautského
hnutí, prof. A. B. Svojsíka a V.Koseové. Celá akce je spojena
s příjemnou procházkou napříč Vyšehradem, kdy si děti mohou
prohlédnou historické památky jako například chrám sv. Petra
a Pavla, románskou rotundu sv. Martina, Myslbekovy sochy
vytvořené na náměty ze starých českých pověstí. Z vyhlídkové
terasy nad Vltavou se kocháme pohledem do Vltavského údolí.
Je zvláštní stát na místě, odkud podle pověstí skočil Horymír se
svým koněm Šemíkem do Vltavy. Jsme rádi, že v tomto dni naše
děti poznají, že Památka zemřelých má v naší zemi výrazně
delší tradici, než mnohem častěji zmiňovaný Halloween.

Lentilka

●● Faraónovy pyramidy
V našem středisku se již dávno stalo tradicí, že se třetí listopa-
dový víkend vydáváme na několikadenní výpravu . Proto již
počtvrté letos jedeme do domu dětí Astra ve Frenštátu pod Rad-
hoštěm. Tak daleko si můžeme dovolit jet za předpokladu, že
pojedeme na víc dní, proto jsme již v pátek 14. listopadu ráno
nasedli u klubovny do autobusu, abychom se v časných odpo-
ledních hodinách ocitli uprostřed Moravskoslezských Beskyd.
Ještě v pátek po cestě na Moravu jsme navštívili Zbrašovské

aragonitové jeskyně a Hranickou propast. Celou akci jsme si
hráli jednu dlouhou etapovou hru. Při vymýšlení legendy jsme se
inspirovali dávnou historií a zasadili ji do starověkého Egypta.
Výpravu jsme proto nazvali Faraónovy pyramidy. Děti si v rámci

jednotlivých částí hry vydělávaly peníze na cestu do
nitra hrobky egyptského panovníka. Také si musely

zasloužit vstup do pyramidy, a proto jsme se
hned v sobotu vypravily na nejvyšší vrchol
Beskyd - majestátní Lysou Horu. Naši mladší
členové šli o něco kratší cestou, ale s těmi
zdatnějšími jsme se potkali u kamenné
mohyly na Ivančeně. Tato stavba chrá-
něná fondem Unesco byla postavena
v roce 1946 na památku ostravských
skautů popravených těsně před kon-
cem druhé světové války. Od té doby
každý, kdo na vrchol vystoupá, při-
nese na památku kámen, takže se
mohyla neustále rozrůstá. Od Ivan-
čeny je na Lysou horu jen kousek,
necelé tři kilometry, avšak s převý-
šením přes 400 metrů. Výstup na
vrchol byl náročný, ale všichni jsme
si mohli nahoře říct, že jsme to doká-
zali a horu dobyli. Rozhled nám sice
zakrývaly mraky pod námi, ale to nik-
terak nevadilo. Po krátkém osvěžení
čajem jsme již museli sestoupit do
údolí, kde na nás čekal autobus. Večer
jsme ještě stihli návštěvu plaveckého
bazénu a příjemně unaveni jsme se uložili

k spánku. V neděli pro nás Šumák připravil
méně náročné putování do Rožnova pod

Radhoštěm. Bohužel byl skanzen zavřený,
takže jsme se vydali na zříceninu hradu Rožnov

po naučné stezce Hradisko. Ti starší ještě vystoupali
na vrchol Javorníku, aby jim přibyly nějaké metry do sou-

těže Kdo blíž k Everestu. Po návratu do ubytovny a po svačině
na nás čekala večerní hra v uličkách historického městečka
Frenštátu. Děti chytaly potulné prodavače na egyptském bazaru,
aby od nich koupily papyrus a posvátného zlatého skaraba.
V budově Domu dětí již na ně čekala tajuplná pyramida osvět-
lená posvátným ohněm. Každý člen výpravy si mohl vybrat
pravé egyptské suvenýry na památku. Do nitra hrobky děti vstu-
povaly podle množství získaných sfing (penízků). Pondělí již bylo

ve znamení odjezdu domů. Ráno jsme si ještě uvařili k snídani
výtečný domácí hovězí vývar s rýží, ale pak už jsme balili věci,
abychom stihli včas plánovaný příjezd do Hostivice. Po sedmi
hodinách jízdy, přerušené návštěvou historického centra Olo-
mouce jsme přesně v 18 hodin dorazili k naší klubovně, kde na
své ratolesti již netrpělivě čekali rodiče. Při loučení jsme si slíbili,
že do Beskyd určitě zase za rok pojedeme. Rádi bychom také
velmi poděkovali za vstřícnost na této akci ředitelce DDM Astra
ve Frenštátu paní Dagmar Klimkové a našemu báječnému auto-
busovému dopravci Petrovi Rosenthalerovi.

hostivičtí skauti a skautky

Na základě žádosti Skautů nejsou jejich články gramaticky upravovány.
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Kajky oslavily 15. narozeniny

Kajky od začátku nového školního roku nezahálí. V září
proběhl pohádkový les, o kterém jsme již psali, v říjnu

hned na drakiádu navazoval ptačí festival u Hostivických
rybníků, týden na to jsme pořádali úklidovou brigádu u ryb-
níků a podzimní prázdniny jsme strávili na vlašimské hvěz-
dárně. Kromě toho probíhají každý čtvrtek pravidelné
schůzky.

Hra na podzimních prázdninách nás zavedla na vesmírnou
expedici ke vzdálené planetě. Cvičili jsme se jako kosmonauti,
letěli jsme vesmírem a hlavně jsme cizí planetu pořádně pro-

zkoumali. Kromě toho jsme zvládli podívat se na kopec Sprave-
dlnost i na oba Blaníky, prohlédli si vlašimskou záchrannou sta-
nici pro zraněné živočichy i zámecký park, pozorovali Jupiterovy

měsíce i různé hvězdy hvězdář-
ským dalekohledem, pokra-
čovali v soutěži tělesné obrat-
nosti a uspořádali mistra uzlování (vyhrála Terka S.) a také
tradiční Hydrologický Silvestr s "odbornými" přednáškami o vodě
a novoročním přípitkem čistou vodou. Akce se vcelku vydařila.
V polovině listopadu jsme oslavili již patnácté narozeniny. Název
Kajky jsme si totiž vymysleli na schůzce 17. listopadu 1993. V
sobotu 15. listopadu jsme uspořádali hlavní oslavy - klání sou-
časných Kajek, bývalých Kajek a rodičů, tvarohové hody a set-
kání bývalých členů. V klání soutěžíme v různých disciplínách,
které mají své místo v běžném oddílovém programu. Letos nako-
nec vyhrály současné Kajky, i když musím přiznat, že soupeři jim

poněkud ulehčili situaci. Na tvarohových hodech i při setkání
bývalých členů jsme se dostali i k prohlížení našich mnoha kro-
nik. Škoda jen, že se pro nedostatek času nepovedlo podle
plánu pozvat všechny dřívější členy - snad to napravíme při dal-
ším výročí. V pondělí 17. listopadu, přesně na výročí, jsme
oslavy završili návštěvou stromu úmluvy. K listinám uloženým
bezpečně ve sklenici s víčkem zalitým voskem jsme přidali další
záznamy.

Na konci listopadu se podílíme na hostivickém světélkování a v
prosinci nás čeká den lidových řemesel a samozřejmě vánoční
schůzka.

Jiří Kučera
www.kajky.cz

výročí - klání

výročí - klání

výročí - úmluva

podzimky - hvězdárna

podzimky - záchranná stanice
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Čtvrté nahlédnutí do Knihy příběhů
pro školu Hostivickou

Při posledním nahlédnutí Knihy příběhů pro školu Hostivickou se
zaměříme na odměny pro chudé a nadané žáky a na školní
nadace.
První peněžní fond založil farář Pavel Haas svým rozhodnutím
z roku 1825, které stojí za to ocitovat doslovně: „Velebný Pán
farář Pavel Haas pozoruje, že ministranti peníze, které z přislu-
hování v chrámu Páně obdrželi, obyčejně promlsali, a že mnozí
z nich ani nejpotřebnějšími knihami školními zaopatřeni nebyli,
mínil sobě budoucně tyto peníze schraňovati a školní knihy neb
jiné potřebné školní věci ministrantům za ně kupovati, což také
od začátku června 1825 učinil.“ Hned při prvním podělení 17.
listopadu 1825 koupil farář Haas 14 kamenných početních tabu-
lek, 6 knih papíru, ze kterých se udělaly knížky na školní i kos-
telní písně, 10 olůvek na psaní a 2 knihy barevného papíru na
desky k písním, celkem za 7 zlatých a 42 krejcarů. Další nákupy

jsou zapsány 21.
května 1826, 26.
dubna 1827, 13. listo-
padu 1828 a 6. dubna
1830. Při tomto
posledním podělení se
koupilo 10 modliteb-
ních knížek, 5 evange-
lií, 27 prvních dílů a 10
druhých dílů čítanek, 1
malý katechismus
a 4 slabikáře.
Dne 21. června 1831
při veřejné zkoušce
obdržely za odměnu
své pilnosti a prospě-
chu, jakož i mravního
chování žákyně hosti-
vické školy dvě knížky,
a sice Terezie Vlčková
Zlatou knihu o násle-
dování Ježíše Krista
a Františka Srnková
modlicí knížku od

Ekartshausna. Dále se rozdalo mezi pilné žáky 40 velkých a 15

malých obrázků. Tyto dary zaplatili farář Pavel Haas a kaplan
František Lüfftner. Je zřejmě jen shodou okolností, že selský rod
Vlčků z Litovic, ke kterému nejspíš patřila Terezie Vlčková, měl
v té době nejrozsáhlejší výměru pozemků ze všech sedláků
v přiškolených obcích.
V březnu 1832 slavil „náš Nejmilostivější Mocnář Císař
Rakouský a král Český“ František I. (původně římský císař Fran-
tišek II.) 41. výročí začátku svého panování a při této příležitosti
se rozdaly mezi chudé žáky hostivické školy tyto knihy pořízené
za 15 zlatých 6 ? krejcarů vídeňské měny: Utrpení Páně, 2. díl
ke čtení, Povídačky, Slabikář a Malý katechismus. Mezi 33
podělenými se objevují i jména patřící nejvýznamnějším selským
rodům z přiškolených obcí, ale zřejmě šlo o jejich „neselské“ pří-
buzné. Kdo tyto knihy zaplatil, není zaznamenáno.
Hned 20. června 1832 bylo 34 žáků odměněno za pilnost
a dobré mravy modlitebními knížkami a obrázky, které nakoupili

farář Pavel Haas a kaplan František Lüfftner za 25 zlatých 37
krejcarů vídeňské měny.
Dne 16. prosince 1834 nakoupil Haas opět za přisluhování
ministrantů v kostele školní knihy, tentokrát za 11 zlatých kon-
venční měny. Rovněž zde nacházíme seznam obdarovaných,
tentokrát dokonce včetně obce, ze které pocházeli.
V roce 1845 založil farář Haas skutečnou nadaci. Nadační list
byl zapsán do Knihy příběhů pro školu Hostivickou a jeho pře-
klad z němčiny uvádím v plném znění:

„Nadační list.
My, dole podepsaní duchovní a světští představitelé Hosti-
vické farní školy, potvrzujeme tímto předloženým nadačním
listem, že zde spolupodepsaný místní farář dne 25. června
1834 daroval dvacet zlatých konvenční měny v mincích c.
k. stříbrných dvacetníků, z čehož 3 kusy za 1 zlatku se počí-
tají, a 20 zlatých, jednu kolínskou marku čistého stříbra činící
Josefu a Anně Zábranským, manželům a majitelům rustikál-
ního hostince v obci Hostivice č. 50 a tento obnos určil jako
kapitál školní nadace v tom smyslu, že z tohoto ročně vyplý-
vající úroky budou použity na památku první stoleté jubilejní
oslavy obnovy zdejší farní prebendy jednomu chudému, pil-
nému žáku, který má být zvolen školním představenstvem
a který během roku nejčastěji doprovázel kněze při zaopatřo-
vání nemocných, má být vždy při kostelních oslavách svatého
apoštola Jakuba Většího 25. července jemu odměna předána.
Když nyní tento kapitál přiloženým dluhopisem pragmatikálně
jeví se zajištěným, tak my zavazujeme podepsané školní
představitele a naše potomky o udržování vybírání nadačních
příjmů a podělení podle výše uvedeného určení neustále se
starat, s kapitálem sami ale bez guberniálního povolení
žádné změny nezavádět.
Dokladem toho je tento nadační list ve třech stejně znějících
exemplářích, z nichž se předává do úschovy 1 vysokému
zemskému úřadu, 1 veledůstojné Pražské konsistoři
a 1 patronátnímu úřadu panství Tachlovice ve Velkém Jenči,
kde se zároveň zapíše po pamětní knihy školy v celém
obsahu, všestranně pojat a podepsán 2 svědky.

Hostivice 19. února 1845.
Ignác Dufek, místní školní dozorce.

Pavel Haas, farář.
Josef Procházka, kaplan a školní katecheta.

Jan Tůmam, toho času školní provisor.“

O čerpání peněz z této nadace není v Knize příběhů nic zazna-
menáno.
Větší význam měla zřejmě druhá nadace, kterou založil Franti-
šek Bumba, rolník (a určitý čas i rychtář) z Litovic čp. 14, který
zemřel 24. června 1845. Základem této nadace se stalo 100 zla-
tých konvenční měny, které Bumbovi dlužil purkrabí tachlovic-

kého panství Ignác Zimmermann. Po splacení dluhu, které
zřejmě neproběhlo bez problémů, byly z nadačních peněz

Český zápis z roku 1825 o nákupech
školních pomůcek pro ministranty

Německy psaný nadpis Bumbovy nadace a podpisy
pod nadační listinou z roku 1852

Německy psaný nadpis Bumbovy nadace a podpisy
pod nadační listinou z roku 1852
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Hostivický měsíčník není prvním časopisem, který vydává
hostivická radnice. V tomto příspěvku proto připomenu his-
torii jednotlivých časopisů, jejichž dochovaná čísla jsou
díky svolení redakce Hostivického měsíčníku postupně zve-
řejňována v elektronické podobě na internetových strán-
kách www.hostivickahistorie.cz.

Ještě před sloučením Hostivice a Litovic vydával hostivický
místní národní výbor v letech 1945 až 1948 časopis či spíše
letáky zvané Hostivické hlásky. Celkem vyšlo dvacet čísel,
poslední v dubnu 1948 už za změněné politické situace. Většina
čísel byla vydána cyklostylem na formátu A4, ale poslední 4 čísla
tiskl Rudolf Junek z Hořelice (Rudné), zřejmě díky příspěvku
Jarešovy tržnice (nyní hotel Roxy), která měla v těchto číslech
otištěn inzerát. Grafická úprava jednotlivých čísel se dost
významně liší. Pro všechna čísla jsou oznámení pro občany
a v některých číslech jsou z dnešního pohledu až patetickými
slovy obhajovány kroky národního výboru.

V dubnu 1959 vyšlo první číslo Hostivického zpravodaje, spo-
lečné tiskoviny MNV a Osvětové besedy v Hostivici. Zpravodaj
vycházel většinou měsíčně kromě prázdnin, zaznamenáváme
však v různých letech jisté nepravidelnosti, ať už šlo o zvláštní

čísla, dvojčísla či vynechaná čísla. Časopis skončil 9. ročníkem
v roce 1967, s uvolňováním politické situace před rokem 1968
zřejmě autorům došlo nadšení pro vydávání pravidelné tisko-
viny. Zpravodaj byl tištěn cyklostylem a měl typickou hlavičku.
Jedinou výjimku tvoří číslo z února 1965 vydané tiskem na for-
mátu A3. Zpravodaj přinášel pravidelně informace a oznámení
z národního výboru, ale i zprávy ze školy, z JZD a z dalších orga-
nizací působících v obci. Prostor dostaly rovněž historické články
od Miloše Šrámka, na jejichž základě později vznikla kniha Hos-

tivice – 700 let života a práce, nebo třeba vzpomínky na hudební
kapely působící dříve v Hostivici.

K májovým oslavám v roce 1973 vyšel první Hostivický měsíč-
ník. První ročník se pak počítal od září 1973 do června 1974.
Z ročníků podle školního roku se přešlo na číslování podle
kalendářního roku ve 14. ročníku (1986–1987), který měl cel-
kem 14 řádných čísel. Rozsah jednotlivého čísla kolísal od šesti
do 12 stránek, nejběžněji vycházel měsíčník osmistránkový.
Hlavička Hostivického měsíčníku se změnila mezi 6. a 7. roční-
kem v roce 1979, mezi 9. a 10. ročníkem v roce 1982 a pak až

nedávno, když byl vypuštěn kus ozubeného kola a obilný klas.
Tisk býval samozřejmě černobílý a v nejstarším období se tis-
kárna ne zcela úspěšně potýkala s reprodukcemi fotografií.

Měsíčník vždy přinášel informace o dění ve městě, i když před
rokem 1989 s ideologickým nádechem. Přesto stojí za to si jed-
notlivá čísla přečíst jako významný pramen k poznání nedávné
historie města.

Jiří Kučera
www.hostivickahistorie.cz

zakoupeny státní obligace, jejichž roční úroky činily 5 zlatých 18
krejcarů konvenční měny. Z těchto úroků byly podle mínění
zakladatele nadace obstarávány každoročně knihy potřebné pro
chudé žáky hostivické farní školy. Vůli dodržovat přání zemře-
lého dokládal nadační list z 24. února 1852, který podepsali hos-
tivický farář Jiří Rohlena, hostivický kaplan Josef Procházka,
hostivický učitel Jan Tůma, císařský vrchní správce Antonín
Velebil, císařský rentiér baron Wilhelm Wolf, školní dozorce
Pavel Haas (již nebyl hostivickým farářem!) a svědci Jan Eug-
hart a Jan Král. Nadační list byl sepsán ve třech stejně znějících
vyhotoveních, z nichž první se předal c. k. místodržitelství, druhý
konsistoři v Praze a třetí do hostivické patronátní církevní
pokladny ve Velkém Jenči. Opis byl zapsán do Knihy příběhů
pro školu Hostivickou. Místodržitelství schválilo obsah této
nadační listiny v roce 1855.

Celých sedm stran v Knize příběhů zaplňují záznamy o tom, kdo
dostal školní pomůcky pořízené z Bumbovy nadace. U každého
dítěte je uvedeno povolání otce (nejčastěji nádeník) i přesné
bydliště, takže jde o mimořádně cenné údaje o lidech žijících
v přiškolených obcích v polovině 19. století. Záznamy zahrnují
roky 1850 až 1859, nadace Františka Bumby však měla delšího
trvání, zmínku o ní nacházíme například v inventáři majetku hos-
tivické obce sepsaném v roce 1917.
Záznamem o podělení žáků z úroků Bumbovy nadace v říjnu
1859 zároveň končí všechny zápisy v Knize příběhů pro školu
Hostivickou…
S komentovaným úplným přepisem Knihy příběhů pro školu
Hostivickou se můžete seznámit na internetových stránkách
www.hostivickahistorie.cz/knihapribehu.

Jiří Kučera

Z historie hostivických obecních časopisů
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V přírodní památce Hostické rybníky proběhla v neděli 12. října
2008 ornitologická vycházka, kterou pořádal Český svaz
ochránců přírody Hostivice ve spolupráci s Českou ornitologic-
kou společností. Vycházka byla součástí podzimní akce nazvané
Ptačí festival, jejímž hlavním cílem bylo seznámit širokou veřej-
nost s ptačími druhy, které se vyskytují v blízkém okolí.
Přišlo celkem 25 lidí, z toho 5 dětí, a řada z nich byla přespolní.
Ornitologický výklad zajišťoval již tradičně zkušený ornitolog
a poutavý vypravěč pan Ota Vorel. Vycházka začala na hrázi

Litovického rybníka,
kde jsme pozorovali 22
volavek popelavých,
dále čírky, poláky cho-
cholačky, lysky černé
a kachny divoké. Poté
jsme vyrazili přes staré
Litovice do Sádek a na
Břve. Cestou jsme si
představili pěnkavovité
ptáky a sýkory, které
teď můžeme pozorovat

v zahradách, pověděli jsme si o významu luhů, křovin a zarost-
lých mezí pro ptactvo, učili se poznávat plachtící káně lesní
podle siluety a také např. rozeznávat vrabce domácího od
vrabce polního. Na Břvích jsme pozorovali několik rehků domá-
cích, již spolehlivě rozlišovali mezi samcem a samicí sýkory

koňadry a naslouchali
volání žluny zelené.
V Břevské rákosině
proběhla soutěž pro
děti a ostatní odvážlivce
v určování ptačích
druhů. Vycházka dále
pokračovala k rybníku
Kala a odtud zpět
k Litovickému rybníku.
Cestou jsme pozorovali
např. konipasa bílého,
strakapouda velkého, brhlíka lesního, střízlíka obecného a čer-
venku obecnou.

Vycházka trvala téměř tři hodiny a celkem jsme během ní viděli
či slyšeli 27 ptačích druhů. Vzhledem k tomu, že většina lidí
zůstala do konce, si myslím, že se také líbila. Již nyní bych proto
chtěla všechny zájemce o ptactvo pozvat na jarní ornitologickou
vycházku, která proběhne na začátku května v rámci akce Vítání
ptačího zpěvu 2009. Tato vycházka začíná v brzkých ranních
hodinách (obvykle kolem šesté hodiny ráno) a je zaměřena pře-
devším na poslech ptačího zpěvu. Těším se na setkání a přeji
Vám mnoho poutavých nejen ornitologických zážitků v zimní pří-
rodě.

Jana Vojtová, ČSOP Hostivice

Hostivičtí senioři se baví:
- na výletě na hradech Orlík
a Zvíkov - počasí přálo, výlet
se vydařil

- dvoudenní výlet na Státní
zámek Lednice, Janův Hrad
a slavnosti v Kyjově

- na "šátečkové" zábavě byla
tradičně skvělá přátelská
nálada, k tanci se nechal zlá-
kat i majitel restaurace pan
Oktábec (díky za to, že je vždy ochotný a snaží se nám taneční
odpoledne zpříjemnit), hodně jsme vyhrávali i v tombole, do níž
významně přispěla i paní Vlaďka Pasáková - díky oběma!

Pokud si myslíte, že vás naše aktivity oslovily - budete
vítáni - přijďte mezi nás !!!

Zdraví, pohodu, hezké dny a příjemná setkávání nejen
v čase vánočním za naše seniory všem přeje Jana Kozlová

Stalo se před… 110 lety
Výročí panování Františka Josefa I.
V roce 1848, po revolučním otřesu rakouského mocnářství, se
stal císařem František Josef I., který panoval až do své smrti
v roce 1916. Jak se slavilo padesátileté výročí panování císaře
před 110 lety, v roce 1898 ve spojených obcích Litovice, Břve
a Jeneček, přibližuje zápis obecního strážníka a písaře Vobořila
v nově objevené pamětní knize spojených obcí:
Dne 2ho prosince 1898 na oslavu Jubilea padesátiletého pano-
vání Jeho Veličenstva císaře Františka Josefa I ho zasazeny byly
pamětní lípy ve všech třech osadách spojenou obec Litovice
tvořících, v následujícím pořádku a na následujících místech:
Obecní výbor sestávající toho času ze starosty pana Františka
Linka, z radních pánů Antonína Burgra, Františka Horešov-
ského a Antonína Šimáčka, z členů výboru pana Františka
Ptáčka, Josefa Vorlíčka, Josefa Stříbrného, Antonína Zykána
a Josefa Evana, odebral se po slavných službách Božích
z chrámu Páně v Hostivici do osady Jenečka, kdež po slav-

nostní, účelu toho se týkající řeči, panem starostou předne-
šené, zasazeny školními dítkami dvě lípy před obecním dom-
kem čp. 7. Sázení zúčastnily se následující dítky: Jaroslav Vor-
líček, Rudolf Helt, Josef Horák, Josef Donát, Antonín Svoboda,
Marie Vorlíčková, Marie Kubrová, Antonie Kubrová, Tekla
Kloubková, Marie Juklová a Terezie Svobodová.
Poté odebral se obecní výbor s vyjmenovanými dítkami do
osady Litovic, kdež vsazeny též dvě lípy u zvoničky, před hos-
tincem čp. 11 c. k. velkostatku patřícím, jehož nájemce byl pan
Karel Souček. Po vsazení těchto dvou následujících lip odebral
se obecní výbor do jmenovaného hostince čp. 11, kdež příto-
men byl obědu, pro chudé příslušníky připravenému.
Po skončeném obědě vsazeny 2 lípy v osadě Břvech u zvoničky.
Lípy ty sázely dítky Josef Novák, Marie Králová, Rudolf Helt,
Jaroslav Vorlíček a Štěpán Šimáček, kterého otec jeho, pan
Antonín Šimáček, majitel usedlosti č. 2 na Břvech, na rukou při-
nesl, poněvadž ještě choditi neuměl, a on jídelní lžičkou hlínu na
kořeny lip přihazoval.

Jiří Kučera, www.hostivickahistorie.cz

Ornitologická vycházka kolem hostivických rybníků

Spolky

F
ot
o:
Ja
ro
sl
av

V
oj
ta

Obrázky ze společenského života našich starších spoluobčanů
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Staré motoráky mezi Prahou a Kladnem
nahradí moderní vlaky

Úplně nový jízdní řád a nové bezbariérové vlakové sou-
pravy, tak bude vypadat od 14. prosince trať mezi Prahou
a Kladnem na příměstské lince S5. Vlaky budou jezdit v pra-
videlném taktu a přibude množství rychlíků a spěšných
vlaků, které pojedou z Kladna do centra Prahy jen 37 minut.
Zatímco v současném jízdním řádu jelo z Prahy do Kladna
v pracovní den jen 8 rychlých vlaků, nově jich bude 19
a v opačném směru do Prahy 17. Jde o spěšné vlaky
a rychlíky, které mezi Kladnem a Masarykovým nádražím
zastaví jen v Hostivici a pražských Dejvicích.
„Od základu měníme systém železniční dopravy mezi Prahou
a Kladnem, z minulosti tu byl velký dluh. Pro cestování mezi tak
důležitými městy je nezbytné dopravní spojení, které odpovídá
jedenadvacátému století, ať mluvíme o pohodlí a čistotě vlaků,
nebo o sestavení jízdního řádu,“ říká Jiří Schmidt, ředitel Odboru
rozvoje ČD.
„Díky nové koncepci se výrazně zlepší také cestování
z Kladna do Rakovníka a do Kralup nad Vltavou,“ doplňuje
Alois Kašpar, zástupce ČD pro Středočeský kraj. „Nové bezba-
riérové vlaky budou jezdit návazně i na těchto tratích a i tady
pojedou spoje většinou v pravidelném taktu“.

Praha - Kladno
Rychlý vlak pojede z Prahy do Kladna každou hodinu vždy dvě
minuty po celé. Z Kladna bude pokračovat jednou za dvě hodiny
do Rakovníka a jednou za dvě hodiny přes Kladno město na
Kladno-Ostrovec.
V odpolední špičce pojedou navíc v pracovní dny z Prahy další
posilové spěšné vlaky každou hodinu, vždy 17 minut po celé.
Osobní vlaky pojedou z Masarykova nádraží kromě několika
prvních ranních vlaků vždy v půl. Tyto odpolední vlaky budou
stavět ve všech stanicích a zastávkách.

S5 a R5
Příměstská linka S5 dosud zahrnovala všechny spoje trasy
Praha – Kladno. Nově budou jako S5 označeny všechny osobní
zastávkové vlaky a R5 všechny spěšné vlaky a rychlíky, které
naprostou většinu stanic projedou. Cestující tak na první
pohled pozná, jak dlouho vlak, který si vybral, pojede.

Kladno – Praha
Kromě ranní špičky, kdy pojedou vlaky do Prahy často v inter-
valu kratším než 20 minut, pojede rychlý vlak z Kladna vždy ve
čtvrt. Osobní vlaky pojedou minutu před půl.
“Zavedení nového dopravního modelu na trati Praha – Kladno nejen
zjednoduší a zpřehlední dopravu Pražanů a Středočechů na této
významné trati, ale doufáme, že také přiláká nové cestující a to i pro
cesty pouze po Praze. Kladenská trať totiž nabízí právě v době

výstavby městského okruhu v oblasti Letné a Dejvic jako jeden
zmála dopravních prostředků opravdu rychlé a spolehlivé spo-
jení Prahy 6 s centremhlavníhoměsta,” popsal přínos této změny
Pavel Procházka, pověřený řízením organizace ROPID.

Nové soupravy
Radikální proměnou projdou vlakové soupravy, které na
lince S5 vozí cestující. Osobní vlaky budou kromě několika
málo výjimek zajišťovat jen moderní Regionovy, které budou
jezdit také na spěšných vlacích mezi Prahou a kladenským
Ostrovcem. Definitivně tak na této trati končí éra 30 let starých
motorových vozů.
Rychlíky Praha – Kladno – Rakovník pojedou v ucelené
modernizované motorové soupravě s motorovým, vloženým
a řídícím vozem (řady 854 + 054 + 954). Posilové spěšné vlaky
ve špičkách a tři vybrané osobní zajistí souprava s lokomotivou
a vozy s „plyšovými sedačkami“.
Bezkonkurenčně nejdelší soupravou mezi Prahou a Klad-
nem bude ranní spěšný vlak v 7:15 z Kladna do Prahy. Bude
sestaven dohromady z dvouvozové a třívozové Regionovy.

Praha – Kladno bez bariér
Regionovy i rychlíkové soupravy jsou uzpůsobeny také pro
přepravu vozíčkářů. Řídící vozy v rychlíkových soupravách
Praha – Kladno – Rakovník mají zabudovanou zdvihací plo-
šinu pro nástup cestujících na vozíku, standardem je bez-
bariérová toaleta. Regionovy, které mají nízkopodlažní část,
velmi výrazně usnadní nástup kromě vozíčkářů také mamin-
kám s kočárky. Ty najdou na bezbariérové toaletě i přebalo-
vací pult pro miminka.

Tarif PID – jedna jízdenka na metro, tramvaj i vlak do Kladna
Ve všech vlacích Českých drah mezi Kladnem a Prahou platí
také jízdenky Pražské integrované dopravy, a to i v rychlících.
Kromě standardních předplatních kupónů jde také o jíz-
denky pro jednotlivou jízdu. Vlak tak může cestující použí-
vat jako běžnou součást pražské MHD. „Označíte si jízdenku
třeba v metru, cestou na nádraží použijete i tramvaj a se stejným
lístkem nastoupíte také do vlaku. Vlak v dnešní době už není
ve Středočeském kraji doplňkem k MHD, je jeho plnohod-
notnou součástí,“ doplňuje Alois Kašpar a Pavel Procházka
z ROPIDu uzavírá: „Díky plnému zařazení linek S5 i R5 do
Pražské integrované dopravy včetně možnosti používat jed-
notlivé jízdenky PID mohou těmito vlaky s výhodou jezdit
i Pražané či nepravidelní cestující a kombinovat je bez sta-
rostí s ostatními druhy městské hromadné dopravy.“

Ondřej Kubala, tiskový mluvčí Českých drah, a. s.

High tech společnost míří do Hostivice
Ryze česká společnost DCIT, a.s. vznikla v Praze v roce 1993 s úzkou
vazbou na Universitu Karlovu, původně pod názvem Demonstrační
centrum informačních technologií, ve zkratce DCIT. Začala se 3 pra-
covníky a soustředila se na konsultace v oblasti aplikace moderních
informačních technologií se zvláštním důrazem na kvalitu. Postupně
rostla na dnešních 75 pracovníků a čím dál více se specializovala na 2
oblasti - řízení televizní stanice a informační bezpečnost.

Řízení televizních stanic se vlivem změn v technologiích (například digi-
talizace) mění a to hlavně u komerčních stanic. Objem celostátních
reklam je každoročně zhruba stejný a tak nově vznikající televizní sta-
nice musejí najít nové obchodní modely a tím si zajistit finance pro udr-
žení na trhu. To vyžaduje pružné řízení a přesné informace pro vedení.
K tomu DCIT vyvinulo systém PROVYS ®, který byl poprvé nasazen
v České televizi v roce 1998 a v roce 2000 byl poprvé exportován pro
nasazení v britském armádním vysílání. V současné době ho používá
více než 25 majitelů televizních stanic v EU, Rusku a Izraeli.

Systém PROVYS ® je softwarový balík, který obsahuje řadu modulů pro
řízení plánování a provozu televizní stanice. A jak se mění televizní
a počítačové technologie, tak je nutno stále vyvíjet nové moduly. To
vedlo vedení firmy k rozhodnutí vytvořit samostatné vývojové středisko
DCIT a umístit ho do Hostivice, protože bez vývoje nových produktů by
DCIT bylo rychle ze světového trhu vytlačeno.

DCIT pronajalo prostory nad čínskou restaurací U koruny, protože
dobré jídlo umožní soustředění na špičkové technologie. Dbáme na
spokojenost a neustálé vzdělávání zaměstnanců, protože zaměstnanci
tvoří hlavní hodnotu hightech firmy a určují její úroveň. Vývoj software
má pro město řadu přínosů - většinou v této oblasti pracují dynamické
osobnosti s vyšším než průměrným platem, vývoj nemá žádné nega-
tivní ekologické nebo dopravní aspekty a DCIT razí zásadu, že jeho
zaměstnanci se chovají jako řádní občané. Věříme, že v Hostivici
a okolí najdeme dostatek schopných lidí, které už nebaví dojíždět do
Prahy za prací a rozšíří naše řady.

Ing. Zdeněk Vaněk, CSc, předseda představenstva DCIT, a.s.



Tj Sokol Břve
– oddíl nohejbalu v sezóně 2008

Rok 2008 byl opět úspěšný, ne-li nejúspěšnějším rokem v historii břevského
nohejbalu. Družstvo mužů skončilo na 4. místě v nejvyšší soutěži ČR a ženy

skončily na 5. místě v nejvyšší soutěži ČR.

Velkým úspěchem bylo umístění naší hráčky Míši Žemlové na Mistrovství ČR v singlu,
kde získala stříbrnou medaili. Muži odstartovali tuto sezónu úspěchem na Evropském
poháru v Litomyšli, kde obsadili 2. místo. Obrovským úspěchem však bylo vítězství na
Mezinárodním turnaji ve Vsetíně, kde zvítězila naše trojice a ve finále porazila mistry
světa ze Slovenska. V družstvu mužů máme dva reprezentanty ČR a jednoho repre-
zentanta SR. Největší úspěch jsem si však nechal na konec. Ve dnech 7. - 9. listo-
padu 2008 proběhlo v Přerově Mistrovství světa juniorů a žen v nohejbale. Hráč
extraligového družstva mužů a člen TJ Sokola Břve, reprezentant a kapitán českého
juniorského týmu, Dan Putík obsadil na tomto mistrovství 2. místo ve dvojicích a ve
trojicích získal titul mistra světa. Jménem výboru TJ Sokol a Břve bych rád Danu Putí-
kovi poděkoval za vzornou reprezentaci naší Sokolské jednoty.

Naše ženy a muži se
zúčastnili mnoha dal-
ších turnajů a vždy pat-
řili mezi nohejbalovou
elitu. Věnují tomuto
sportu většinu svého
volného času a za to
jim patří ohromný dík.
Dále bych rád i touto
cestou požádal místní
a okolní firmy o sponzo-
ring našeho oddílu,
neboť cestování a náklady na nejvyšší soutěže jsou velké a jsme jedi-
ným oddílem v nejvyšší soutěži ČR, který nemá hlavního sponzora.
Případným sponzorům děkujeme.

Zdeněk Fišer
místostarosta TJ Sokola Břve
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Reprezentant a extraligový hráč TJ Sokol Břve
Libor Chytra získal na MS mužů

v Nymburce stříbrnou medaili ve trojicích

Dan Putík

Extraligový hráč TJ Sokol Břve Richard Makara získal na MS
mužů v Nymburce zlatou medaili (v modrém dresu)

Míša Žemlová
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Dne 8.11.2008 se Marešky v Praze zúčastnily přehlídky pódiových skladeb PRAHA – OPEN 2008. S velkou chutí se
s tanečním vystoupením CRASH představily Marie Češpivová, Lucie Kovářová, Tereza Majerová a Bára Nedvědová.
Se skladbou SVÁZANÁ TOUHA pak vystoupily Lucie Pašková, Markéta Pišoftová, Zuzka Řezníčková, Janka Zemanová,
Monika Chomiaková, Julie Marešová a V.Marešová.

V konkurenci 40 skladeb ocenila odborná porota skladbu SVÁZANÁ TOUHA za výrazový pohybový projev mezi
nejlepšími skladbami této přehlídky.

Při příležitosti 40. výročí Obchodní akademie, Krupkovo nám., Praha 6 vystoupily Marešky se skladbou Svázaná touha
dne 4.11. na akademii v rámci školy a posléze dne 15.11. v divadle Semafor na slavností akademii za účasti představitelů
Městského úřadu Prahy 6.

Tr.tr. Mareška (www.maresky.estranky.cz)

Dobrý den, milí hostivičtí spoluobčané,
vážení podnikatelé,

Zprávy z TJ Sokol Hostivice
(oddíl taneční gymnastiky Marešky)

po velkém váhání si Vás dovolujeme informovat o vývoji
týkajícím se objektu hostivické Sokolovny a současně se
na Vás obrátit s následující prosbou.

Jak je vám asi známo, objekt hostivické Sokolovny
a pozemky k ní příslušející jsou ve vlastnictví České obce
sokolské (ČOS) a TJ Sokol Hostivice (není sokolskou organi-
zací, je členem ČSTV) má předmětné nemovitosti v nájmu.
V letošním roce proběhla jednání mezi městem Hostivice
a ČOS o prodeji výše uvedených nemovitostí městu Hosti-
vice. Bohužel ze zápisu z jednání Rady města Hostivice čj.
RM 19/2008-39 ze dne 3.11.2008 vyplývá, že PV ČOS vyslo-
vilo k návrhu sokolské župy Jungmannovy na odprodej před-
mětného majetku ČOS městu Hostivice nesouhlasné stano-
visko.

Pro další činnost TJ Sokola Hostivice znamená tato skuteč-
nost to, že nadále užívá tyto nemovitosti na základě nájemní
smlouvy, platí ČOS smluvně stanovené nájemné s tím, že si
veškeré náklady za služby spojené s nájmem platí sama.
Jedná se zejména o platby zajišťující provoz Sokolovny (tj.
platby plynu, elektřiny, vodného a stočného), které průměrně
v posledních letech činily ročně cca 450.000 Kč.

Příjmy TJ Sokol Hostivice pocházejí především z příjmů
z vlastní činnosti (oddílové příspěvků členů), určité dotace
poskytuje zastřešující subjekt, dalším zdrojem je pronájem
objektů ve vlastnictví TJ Sokol Hostivice. Příspěvek města,
který je nám každoročně poskytnut, lze použít pouze na
vlastní činnost (použit je zejména na akce pro mládež a děti),
nikoliv na provozní náklady.

Sokolovna slouží široké veřejnosti, a to nejen hostivické, ke
sportovnímu i kulturnímu vyžití, bohužel je již několik let i jedi-
ným společenským sálem Hostivice. Sdružujeme přes 600
členů, kromě prvořadé sportovní činnosti připravujeme
a pořádáme akce pro dospělé a hlavně pro děti a mládež
(Olympijské hrátky, Dětskou mikulášskou, akademie, spor-
tovní dny, atletické soutěže apod).

Po kumulaci několika nepříznivých faktorů v posledních
letech, kdy došlo k podstatnému zvýšení cen všech energií

a ke snížení dotací od ČSTV, potažmo od státu, dochází
k tomu, že výše uvedené příjmy nepokrývají náklady na pro-
voz TJ.

Již v současné době jsme v prodlení s platbou některých
zálohových plateb na energie splatné v letošním roce a na
počátku roku 2009 jsou splatné další zálohové platby.

Všem je vám jistě známo, že v případě neplacení zálohových
plateb jsou společnosti Pražská plynárenská i ČEZ nekom-
promisní, a hrozí i odpojení od sítí.

V důsledku nastalé finanční situace jsme nuceni vzít na
vědomí i velmi reálnou možnost, že budeme nuceni ukon-
čit činnost oddílů TJ Sokol Hostivice v Sokolovně
a nájemní smlouvu s ČOS. Pro vaši dobrou informovanost
podotýkáme, že většina ze sokoloven na území Prahy
západ, které připadly na základě příslušných zákonů po
roce 1989 ČOS, nejsou Sokolem využívány ke sportovní
činnosti, ale jsou pronajímány ke komerčním účelům.
Chceme to opravdu?

Zvažte prosím, zda chcete činnost TJ v našem městě zacho-
vat, zda chcete podpořit sportovní a společenskou činnost
TJ, zda chcete, aby Vaše děti si měly kam jít zasportovat.

Pokud vaše odpověď zní "ano" a rádi byste nám pomohli
i finančním darem, pak nás prosím kontaktujte ve věci smluv-
ního dojednání sponzorského daru. Obracejte se, prosím, na
členy Výkonného výboru TJ Sokol Hostivice:

Jiří Švihálek, předseda tel: 723 394 553
Jana Bedrnová, hospodář tel. 602 765 822,
e-mail: jana.bedrnova@seznam.cz

Předem Vám děkujeme za jakoukoli pomoc

Za TJ Sokol Hostivice
Jiří Švihálek

Jana Bedrnová
JUDr. Věra Marešová

Jana Koukalová
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ADVENTNÍ TRHY
11.12. 16:00 - 20:00
14.12. 16:00 - 18:30
21.12. 16:00 - 18:30
Foyer kostela sv. Rodiny
Prodej dárkových výrobků a obrazů odsouzených
různých českých věznic věnovaných Generálním
ředitelstvím vězeňské služby České republiky
Domovu sv. Karla Boromejského

Čtvrtek 11.12. 18:00
Kostel sv. Rodiny
naladIT SE NA VÁNOCE
Two Voices – Dva Hlasy
Netradiční spojení hlasů šansoniérky Jany
Rychterové a mezzosopranistky Edity Adlerové
v netradičním vánočním koncertu netradičních písní
a textů
Two Voices se rozhodly trvale svou tvorbou pod-
porovat klienty Domova sv. Karla Boromejského

Pátek 12. 12. 18:00
Refektář
Předvánoční zpívání
Řepský dětský pěvecký a komorní sbor Musi-Canti
Classic, Sbormistr Mga. Zdeněk Klumpar

Sobota 13.12. 15:30
Refektář
Koncert Flétna a klavír, Žáci ZUŠ p. učitelky Hrbkové

Neděle 14.12. 17:00
Kostel sv. Rodiny
III. Adventní koncert
Charmone aneb Radost
Ženský komorní sbor - V. Nes,G.P. Palestrina, J.
Ibert, C. Debussy,B. Britten J. Kasal

Neděle 21.12. 17:00
Kostel sv. Rodiny
IV. ADVENTNÍ KONCERT

S.Bach, G.B.Pergolessi, J.J.Ryba a další
M.Hanzal-varhany, L.Kinkal-trubka, K.Nedoma-
sol.zpěv, Smyčcové kvarteto, Ženský kom.sbor
sbm. J. Veverková. Pod záštitou Nadačního fondu
Maltézského kříže a Klubu IPA ČR. Vstupné 300 Kč

26.12. 17:00
Kostel sv. Rodiny
MODLITBA ZA NEMOCNÉ
Koncert pod záštitou ÚMČ Praha 17
Po celý prosinec otevřena v refektáři Domova výs-
tava fotografií Ely Marie Hřebíkové, Jany Syrové,
Zdeňka Ondráška a Vladimíra Leitnera ČTYŘLÍSTEK
věnovaná Praze.

Kostel sv. Rodiny je v zimních měsících vytápěný.
Pokud není uvedeno jinak, vstupné na všechny
akce dobrovolné. Výtěžek všech prosincových
benefičních koncertů je určen na podporu zave-
dení kabelové televize pro ležící pacienty Domova.

Program na prosinec Domova sv. Karla Boromejského

Domov sv. Karla Boromejského, www.domovrepy.cz
K Šancím 50, Praha Řepy (tel. 235 301 238), spojení: tram č. 9, 10 , zastávka Sídliště Řepy. Bus č. 164 z konečné metro Zličín, zastávka Škola Řepy

Sportovně-relaxační pobyt pro seniory- vhodný dárek k Vánocům!!!!

6.9. - 12.9.2009 Lázeňský dům Praha - LUHAČOVICE

cena: 6200 Kč plná penze / 5800 Kč polopenze
cena zahrnuje: 2x denně zdravotní cvičení (vhodné pro všechny, ale cvičení není

povinné), 1x částečnou masáž, 3x cvičení v bazénu

volných již jen 10 míst!!!

Sportovně relaxační dovolená na Krétě - Letovisko: Kato Gouves - menší turistické
letovisko (25 min od letiště Heraklion) - apartmány a studia El Greco - 9.6. - 16.6.2009

Cena: od 12 790 Kč (dle velikosti apartmánu) zahrnuje: 2x denně cvičení (poweryoga,
pilates, chi-toning - vhodné i pro úplné začátečníky), palivová taxa, letištní a bezpečnostní

taxa, komplexní pojištění

POZOR - časové slevy: do 31.12.2008 5%, do 28.02.2009 3%

Zpráva z tenisového oddílu
TJ Sokol Hostivice

Pro děti a dorost pokračovala tenisová školička, vedle které
letos začali v oddíle působit noví trenéři, kteří jsou odchovanci
TJ Sokol Hostivice. Z tohoto důvodu je možné přijmout další
mladé adepty našeho krásného sportu, který se dá provozo-
vat až do vysokého věku.
V letošním roce opět pokračovaly práce na dokončení teniso-
vého areálu a zázemí pro tenisový oddíl u hráze Litovického
rybníka. Po opakovaném poškozování oplocení a zabezpe-
čení areálu bylo nutné opravit a doplnit jejich chybějící části
a provést povrchové úpravy. Doufáme, že nyní po zřízení
Městské policie v Hostivici, tyto ataky ustanou. Dále se poda-
řilo dokončit sádrokartonové stěny v šatnách, opravit cvičnou
stěnu, dokončit nátěry konstrukcí.
Poděkování patří Středočeskému kraji, který naši činnost při
výstavbě sportovního zázemí pro tenisový oddíl v roce 2008
podpořil grantem ze svého Fondu sportu a volného času.
Děkujeme všem příznivcům za jejich podporu včetně města
Hostivice, které i letos tenisty podpořilo částkou na sportovní
činnost ze svého rozpočtu. Těšíme se, že v následujícím roce
opět pokročíme v dokončovacích pracech a přejeme všem
sportovcům zdraví, pěkné výsledky a radost ze hry.

Ing.arch. Iveta Kohelová

ZAJÍMÁ VÁS
HISTORIE HOSTIVICE
A LITOVICKÝCH OBCÍ?
HLEDÁTE VHODNÝ

DÁREK K VÁNOCŮM?

Věnujte knihu

"Selská historie
aneb zemědělství

v Hostivici".

Nabídka knihy je v prodejně
Tabák F+F Husovo náměstí.
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Dne 24. října 2008 jsme si připomněli 19. výročí úmrtí našeho
tatínka a dědečka,

pana Miloslava Tomka z Jenečka.
Vzpomíná rodina Tomkova.

*********************************
Dne 7. prosince 2008 uplyne již 5 smutných let od smrti

paní Marie Legátové.
Kdo jste ji znali a měli rádi, vzpomeňte s námi.

Dcera s rodinou

*********************************
Dne 23. prosince 2008 vzpomeneme 5. výročí úmrtí

naší maminky a babičky,
paní Marie Tomkové z Jenečka.

Rodina Tomkova

*********************************
Dne 26. prosince 2008 uplyne 10 let od úmrtí naší maminky,

paní Štefanie Linkové z Litovic.
S láskou stále vzpomínají syn Ladislav a snacha Věrka

s rodinami.

Dne 12. prosince 2008 tomu bude již 19 let, co nás navždy
opustil můj drahý manžel, hodný táta a dědeček,

pan Josef Klíma.
Kdo jste znali tohoto pohodového člověka, vzpomeňte,

prosím, s námi.
Manželka s rodinou

*********************************
Dne 18. prosince 2008 uplynulo 13 smutných let od úmrtí
a 19. prosince 2008 vzpomeneme nedožitých 80. narozenin

mého manžela, našeho tatínka a dědečka,
pana Jindřicha Pelce

Stále vzpomínají manželka a synové s rodinami.

*********************************
Dne 20. prosince 2008 vzpomeneme 10. výročí, co nás po
těžké nemoci navždy opustila moje drahá manželka a naše

milá maminka a babička,
paní Olga Gabašová.

S láskou na ni stále vzpomíná manžel Viliam a synové
s rodinami a přátelé.

Poděkování
Děkujeme všem, kteří se přišli naposledy rozloučit

s panem Janem Ledvinou.
Zároveň děkujeme pohřební službě pana Vyšaty za zařízení pohřbu.

Manželka a synové s rodinami

Blahopřání
Dne 13. prosince 2008 se dožívá 95 let

paní Boženka Číhová
Hodně zdraví a lásky přeje

Luděk, Soňa a Kája Pazákovi.

Děkuji Městskému úřadu Hostivice
za blahopřání k mým 80. narozeninám.
Za předání balíčku a gratulace děkuji

p. Kletečkovi a pí. Pelcové
ze sociální komise.
Naďa Vlásková

Děkuji Městskému úřadu Hostivice
za blahopřání k 80. narozeninám

a za pěkný balíček.
Miroslav Tesárek

Děkujeme paní starostce a sociálnímu
odboru za blahopřání a dárky k našim
narozeninám, které nám doručily členky

sociální komise pí. J. Himlová
a A. Matějková. Všem Vám přejeme hodně
zdraví a úspěchů ve Vaší záslužné práci.
Manželé Blanka a Bohumil Bártovi

Společenská kronika

Poděkování za blahopřání

Vzpomínka
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